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پنجمین برد هراز در دیدار 
عقب افتاده

تغییر در صدر جدول 
لیگ والیبال

ری  یـدا د در  مـل  آ ز  هـرا تیـم 
ز هفتـه نخسـت  فتـاده ا عقب ا
لیـگ برتـر والیبـال کـه روز گذشـته 
در آمـل برگـزار شـد، مقابـل ایفـا 
سـرام اردکان بـا نتیجـه 3 بـر صفـر 
به پیروزی رسـید. شـاگردان بهروز 
عطایـی در سـه سـت متوالـی ایـن 
بـازی بـا نتایـج 25 بـر 19، 25 بـر 19 
و 25 بـر 17 ایفـا سـرام را شکسـت 

دادنـد.
تیـم هـراز از پنـج پیـروزی متوالـی 
خـود 14 امتیـاز دارد و ایفـا سـرام 
با دو پیروزی و سـه شکسـت، پنج 
امتیـازی اسـت. بـه ایـن ترتیـب 
هـراز هـم در کنـار فـولاد سـیرجان 
ایرانیـان، دیگـر تیـم بـدون باخـت 
لیـگ لقـب گرفـت و بالاتـر از ایـن 
تیـم در صـدر جـدول رده بنـدی 

ایسـتاد.
 

تعویق دوباره 
انتخابات 

فدراسیون 
سوارکاری

معـاون توسـعه ورزش قهرمانـی و 
حرفـه ای وزارت ورزش و جوانـان 
در نامه ای اعلام کرد که انتخابات 
فدراسـیون سـوارکاری در تاریـخ 3 

آبـان مـاه برگـزار نخواهـد شـد.
سـید محمد پولادگـر در نامـه ای 
بـه محمـود حیـدری سرپرسـت 
فدراسـیون سـوارکاری اعـلام کـرد:

»بـا توجـه بـه درخواسـت تعـدادی 
از اعضـای مجمـع در رابطـه بـا 
ینـد  مشـکلات موجـود در فرا
انتخـاب اعضـای کمیسـیون های 
ورزشـکاران، مربیـان و داوران 
شایسـته اسـت جهـت بررسـی 
لعمل های  را مجـدد دستــــــــــــــو
فـوق، مجمـع مذکـور از تاریـخ 
ی  یگـر د یـخ  ر تا بـه  ن  بـا آ  3 

موکول شود.«
 

کیش میزبان 
بازی های آسیایی 

۲۰۲۴ ناشنوایان شد
بـا اعـلام فدراسـیون ناشـنوایان، 
جزیـره کیـش به عنـوان میزبـان 
پنجمیـن دوره بازی هـای آسـیایی 
ناشـنوایان انتخـاب شـده اسـت.
بـا توجـه بـه وجـود زیرسـاخت های 
مناسب کیش و الزام برای تقویت 
، پنجمیـن  برخـی زیرسـاخت ها
دوره بازی هـای آسـیایی 2024 
ناشـنوایان بـا حضـور بیـش از 2 
هـزار ورزشـکار در رشـته های 
ز جملـه  ا ن  یا ا شـنو نا ورزشـی 
 ، ل لیبـا ا و  ، ل تسـا فو  ، ل تبـا فو
بسـکتبال، ورزش هـای رزمـی، 
شـطرنج، کشـتی فرنگـی و آزاد در 

ایـن جزیـره برگـزار می شـود.
 

اعزام تکواندوکاران به 
رقابت های پاکستان

سفر به اسلام آباد 
به جای منچستر

تیم ملی تکواندو کشورمان جهت 
حضـور در تورنمنـت بین المللـی 
پاکسـتان عـازم اسـلام آباد خواهـد 

شـد.
چهارمیـن دوره رقابت هـای آزاد 
آسـیا با حضور 53۶ شـرکت کننده 
طـی روزهـای 10 تـا 13 آبان مـاه 
بـه میزبانـی کشـور پاکسـتان در 

اسـلام آباد برگـزار خواهـد شـد.
از تیـم ملـی تکوانـدو ایـران آرمیـن 
هادی پـور، فـرزان عاشـورزاده و 
دانیـال بزرگـی بـا هـدف کسـب 
20 امتیـاز از تورنمنـت فـوق در 
ایـن رویـداد بـا حریفـان رقابـت 
می کننـد. حسـن بشـیری نیـز در 

ایـن رقابت هـا حاضـر اسـت.
تیـم ایـران در حالـی راهـی ایـن 
رقابت ها می شـود که قرار بود این 
روزهـا در مرحلـه سـوم گرندپـری 
در منچسـتر مسـابقه دهـد کـه 
عـدم صـدور ویـزا باعـث شـد تـا بـه 
شـرکت در مسابقات سطح پایین 

پاکسـتان بسـنده کننـد.

 با توجه به این که 
در سال های اخیر 
لیگ برتر کشتی 
تقریباً تعطیل بود 
و پولی گیر کسی 
نمی آمد قراردادهای 
امسال خوب است 
اما با این پول ها چه 
کاری می شود انجام 
داد؟ الان رکورددار 
قراردادهای لیگ برتر 
کشتی آزاد حسن 
یزدانی و کامران 
قاسمپور هستند 
که 800 میلیون 
گرفتند اما واقعاً این 
دو تا قهرمان کجا 
و فوتبالیست های 
درجه 5 که هر کدام 
قرارداد چند ده 
میلیاردی می بندند 
کجا؟

 مسابقات کشتی آزاد قهرمانی جهان در بلگراد یک ستاره به کشتی دنیا معرفی کرد. قهرمانی از مازندران که فاتح دل علاقه مندان به کشتی شد. کشتی گیری تهاجمی و تکنیکی که به هیچ کس رحم نکرد و همه محو کشتی های دیدنی او 
شدند. رحمان عموزادخلیلی از تیمی بیرون آمد که غلامرضا محمدی در رده سنی نوجوانان سرمربی آن بود. به وسیله غلام محمدی هم به تیم ملی بزرگسالان دعوت شد و حالا به یک استثنا در کشتی دنیا تبدیل شده. کسی که لقب 
بی رحم را به خودش اختصاص داده و حالا می خواهد در تاریخ کشتی دنیا نفر اول باشد. این رویای بچگی او بوده که روزی در کشتی دنیا به 14 مدال طلای جهان و المپیک برسد، رکوردی که متعلق به هیچ یک از بزرگان کشتی دنیا نیست!

بر خلاف سال گذشته امسال در 
بلگراد خیلی خوش درخشیدی.

تمام سعی ام خوشحال کردن مردم بود 
که خوشبختانه عملی شد. به هیچ چیز 
دیگری در بلگراد فکر نمی کردم و فقط 
می خواستم مردم از دیدن کشتی های 
من کیف کنند. حالا می خواهد با طلا 

همراه باشد یا نقره و برنز.
این طرز تفکر سال گذشته وجود 

نداشت؟
چرا سال گذشته هم همین بودم. به 
لحاظ جسمانی هم همین بودم اما از 
نظر روحی خوب نبودم. به لحاظ روانی 
به هم ریخته بودم که نتوانستم خودم 
را جمع و جور کنم وگرنه پارسال هم 

مدال می گرفتم.
این اولین طلای بزرگسالان جهان 

است و حالا همه تو را به عنوان 
قهرمان جهان می شناسند.

خدا رو شکر می کنم ولی هنوز به رویای 
بچه گی ام نرسیده ام. رویای من رسیدن 
به 10 طلای قهرمانی جهان و 4 طلای 

بازی های المپیک است.
یعنی رکورددار کشتی دنیا.

این که رکورددار باشم و یا رکورد بشکنم 
واقعاً به این جور چیزها فکر نکردم. فقط 
از بچگی دوست داشتم، بهترین باشم. 
بهترین خودم. خیلی از بزرگان کشتی 
دنیا هستند اما من فقط می خواهم 

خودم باشم.
رحمان بی رحم؟

بی رحمتر باید باشم تا به 14 طلا برسم.
قهرمان جهان شدی و این برای 

خیلی ها کافی بوده.
برای من کافی نیست. الان در این روزگار 
گذران زندگی خیلی سخت شده. یک 
گارگر با آن دریافتی که مشخص شده 
و با خط فقری که وجود دارد، بزرگترین 
قهرمان است. می خواهم یا نباشم یا 

بهترین باشم.
همیشه در کشتی ایران یک معضل 

بوده که چرا قهرمانان ایران به 
رسیدن به مدال های بیشتر فکر 

نمی کنند؟
بستگی به فکر و توانایی افراد دارد. 
زحمت می کشم و توکل به خدا می کنم 
تا بتوانم بهترین نتیجه را از خودم به جا 
بگذارم. فکر کردن به این که 14 مدال 
طلای جهان را به دست بیاورم هم خیلی 
سخت است اما تا پای جان می جنگم.

خیلی ها کشتی تو را با حسن یزدانی 
مقایسه می کنند. از این ماجرا 

اذیت نمی شوی؟
شبیه به حسن یزدانی هستم ولی هیچ 

وقت دنبال این نبودم که مثل کسی 
کشتی بگیرم. یزدانی الگوی من بوده 
و همیشه به او احترام می گذارم. چرا 
باید از این ماجرا ناراحت باشم؟ از 
بچگی کشتی های حسن را دنبال کردم 
و خیلی سعی کردم از او یاد بگیرم اما 
من می خواهم خودم باشم و سبک 
خودم را داشته باشم. حسن یزدانی تا 
الان 8 مدال جهان و المپیک دارد که در 
ایران رکورددار است. قصد دارد تا 2024 
کشتی بگیرد تا 10 مداله شود ولی به 
نظرم حسن یزدانی تا 2028 توان کشتی 
گرفتن دارد. حالا چرا خوشحال نباشم 

که من را با او قیاس کنند؟
چون گفتی می خواهی خودت 

باشی.
مشکلی نیست. قیاسم می کنند با یک 
قهرمان بزرگ اما باز هم می گویم که 

سبک و روش خودم را دارم.
اما بسیار شبیه به حسن یزدانی 

هستی.
از خیلی ها یاد گرفتم؛ از علیرضا دبیر 
و حسن یزدانی و خیلی های دیگر اما 
سبک خودم را دارم. برادرم مربی من 
است و مدالی هم ندارد اما از او هم 
خیلی چیزها یاد گرفتم. بنابراین دنبال 
آموختن هستم ولی دنبال این که مثل 
کسی باشم نه. البته سبکم مثل حسن 

یزدانی تهاجمی است و کشتی 
را معمولاً با حمله شروع 

می کنم و همین روند هم 
می ماند.

ولی در کشتی های قهرمانی جهان با 
این روش دو بار کارت سخت شد. 

یک بار مقابل کشتی گیر قزاقستان 
و یک بار امریکا.

کشتی مقابل حریف قزاقستانی بود 
که البته آسان ترین حریفم بود اما یک 
لحظه رو کرد و من روی پل گیر کردم و 
تا آستانه ضربه شدن رفتم. در کشتی 
مقابل امریکا هم خیلی به هم پیچیدیم 
اما سعی می کنم که در سال های آینده 

پخته تر کشتی بگیرم.
سخت ترین کشتی را مقابل چه 

کسی گرفتی؟
سه حریف بسیار خوب داشتم. رقابت 
در هر سه مسابقه هم هر کدام به 
یک شکلی سخت بود. از نظر تکنیک 
حاجی علی اف آذربایجانی بسیار خوب 

بود. از نظر جسمانی دیاکو میهایلویس 
از امریکا خوب بود و در جابه جایی و 
سرعت موسکایف هم خیلی خوب بود.

درباره لیگ برتر هم صحبت کنیم 
که این روزها خیلی پرخبر شده. 

برای لیگ برتر چقدر گرفتی؟
با رضا یزدانی صحبت کردم و قرار شد 
در دو مسابقه نیمه نهایی و فینال 
کشتی بگیرم که بابت این دو مسابقه 
هم 700 میلیون تومان قرارداد بستم. 
البته حالا شاید رضا یزدانی بخواهد 
در دور برگشت هم کشتی بگیرم که 
مخالفتی نمی کنم و حتماً برای کمک به 
تیم مازندرانی لازم باشد در دور برگشت 

هم کشتی می گیرم.
قرارداد خوبی بستی.

ببینید با توجه به این که در سال های 
اخیر لیگ برتر کشتی تقریباً تعطیل 
بود و پولی گیر کسی نمی آمد قرارداد 
خوبی است اما با این پول ها چه کاری 
می شود انجام داد؟ الان رکورددار 
قراردادهای لیگ برتر کشتی آزاد حسن 
یزدانی و کامران قاسمپور هستند که 

800 میلیون گرفتند اما واقعاً این دو تا 
قهرمان کجا و فوتبالیست های درجه 5 
که هر کدام قرارداد چند ده میلیاردی 

می بندند کجا؟
در سال های اخیر خیلی قیاس 

بین قرارداد کشتی گیران و 
فوتبالیست ها مطرح بوده.

اصلاً به این فکر نمی کنم و ابداً ناراحت 
پول گرفتن فوتبالیست ها نیستیم. همه 
حرف ما در این سال ها این بوده که حق 
ما را بدهند. کشتی گیران برای رسیدن 
به طلای جهان از جان مایه می گذارند 
و واقعاً زحمت زیادی می خواهد اما 
قراردادهای لیگ برتر کشتی اصلاً 

جوابگوی وضع زندگی ما نیست.
اصلا حضور در لیگ برتر کشتی به 

سود شما نیست.
اصلا نیست. اگر قرار باشد که به طول 
دوران قهرمانی فکر کنیم اصلاً نباید در 
لیگ برتر کشتی بگیریم. مگر همین 
حسن یزدانی در لیگ برتر مصدوم 
نشد؟ ولی مشکلات زندگی باعث 
می شود که در لیگ برتر کشتی بگیریم. 
همین 700 میلیون تومان قرارداد 
یک  ل  یک سا ینه  هز ل  مسا ا
ورزشکار حرفه ای هم نمی شود.

خواسته ای از مسئولان در 
این باره نداری؟

نگاه و خواسته ای از مسئولان 
نداریم هیچ وقت هم نداشتیم. 
به عشق مردم کشتی  می گیریم 
و همین کافی است. البته توقع 
داریم که نگاه شان را به کشتی 
ین  ا  ً قعا تغییر بدهند و وا
ورزش را در حد 

مدال هایش ببینند اما 
خواسته دیگری نداریم.

درباره المپیک هم بگو، در غیاب 
یکسری از ستاره ها مثل رشید اف 

و اتوگورو قهرمان جهان شدی. فکر 
می کنی طلای المپیک را بگیری؟

۶5 کیلوگرم وزن بسیار سنگینی است 
که مدعیان زیادی دارد اما خدا را شکر 

که امسال به طلا رسیدم و امیدوارم که 
در جهانی سال بعد هم طلا بگیرم. برای 
من روس و ژاپن فرقی ندارد و برای طلای 
المپیک با همه دنیا می جنگم. از هیچ 
کشتی گیری هم نمی ترسم. فقط طلا را 
می خواهم و با توکل به خدا جلو می روم. 
البته باید به یک موضوع مهم هم اشاره 
کنم و آن  حمایت علیرضا دبیر و مربیانم 
بعد از جهانی سال گذشته بود که به 

بازگشتم به کشتی خیلی کمک کرد.
برای قهرمانی جهان در سال آینده 

که گزینشی المپیک هم است و 
حتماً سطح مسابقات هم بالاتر 

می رود، تمرینات را شروع کردی؟
نه هنوز. فعلاً در استراحت هستم. البته 
تمرین هم می کنم اما در حدی است 
که بتوانم در لیگ برتر کشتی بگیرم. از 
هفته آینده تمرینات را فشرده تر شروع 
می کنم تا برسم برای چرخه انتخابی تیم 

ملی کشتی آزاد.
بعد از قهرمانی جهان پاداشی 

گرفتی؟
نه، خبری از پاداش نبود. معمولاً در 
چنین مواقعی خود مردم به حمایت 
از قهرمانان شان می آیند اما مسئولان 
بیشتر وعده می دهند. ظاهراً وعده هایی 
به  ل گذشته مسئولان  هم که سا
کشتی گیران داده بودند، هنوز عملی 

نشده.
اینگونه وعده دادن ها قهرمانان را 

دلسرد نمی کند.
ما برای مردم کشتی می گیریم و دوست 
داریم که آنها از بردها و درخشش ما 
لذت ببرند اما واقعیت این است که 
وقتی مسئولان از کشتی در بازی های 
المپیک و جهانی مدال می خواهند به 
همان اندازه هم باید از کشتی حمایت 
کنند. این حمایت ها به رشد کشتی 
و موفقیت های بیشتر ورزش ایران 

کمک می کند.
در این چند سال اخیر لقب های 
زیادی را به تو دادند. بخصوص 

رحمان بی رحم که خیلی معروف 
شد. البته بعد از بلگراد بچه پلنگ 

هم اضافه شد.
و  ه  د بو م  مرد لطف  همه  ین ها  ا
همین هاست که به ما انگیزه می دهد 
که کشتی بگیریم اما رحمان بی رحم را 
بیش از هر چیز دیگری دوست دارم. 
البته این القاب زمانی اهمیت پیدا 
می کند که بتوانم نتیجه بگیرم. گاهی 
اوقات به همین سرعت که بالا می روی، 
پایین هم می آیی و برای من مهم است 

تا بتوانم یک روند را حفظ کنم.

محسن وظیفه
روزنامه نگار
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